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§ 101  

Fastställande av föredragningslistan 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Föredragningslistan fastställs med följande tillägg: 

- Motion - Ta fram en Livsmedelsförsörjningsplan  
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§ 102 KS 99/2023-041 

Strategisk och ekonomisk plan 2024-2026 för Arboga 
kommun 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Den politiska inriktningen för planperioden med värdegrund, 

vision, strategiska områden, övergripande mål och indikatorer 

fastställs enligt avsnitten ”Styrmodell” och ”Kommunfullmäk-

tiges mål”. De politiska inriktningarna ska vara styrande för 

nämndernas, styrelsens och de helägda bolagens verksam-

hetsplanering.  

2. Nämnderna och bolagen får i uppdrag att senast under 

september månad konkretisera och komplettera målens 

indikatorer med förklaringar och målvärden för innevarande 

år 2023 och för mandatperioden 2023–2026. 

3. Kommunfullmäktige fördelar 973 688 tkr i ekonomiska ramar 

till nämnderna och styrelsen enligt den fördelning som fram-

går av avsnittet ”Ekonomiska driftramar”.  

4. Kommunstyrelsen får i uppdrag att besluta om fördelning 

medel av löneöversyn, hyrespott, kapitaltjänstkostnader samt 

övriga medel som inte är fördelade.  

5. Resultatbudgeten fastställs, enligt avsnitt ”Ekonomiska drift-

ramar” med ett budgeterat överskott på 180 tkr för 2024,        

22 017 tkr för 2025 och 10 000 tkr för år 2026. 

6. Nämnderna tilldelas en total investeringsram år 2024 med 

plan 2025–2026 enligt avsnitt ”Investeringar”. Ansvarig 

nämnd kan besluta om omfördelning mellan projekt inom 

totalramen. 

7. Kommunstyrelsen tilldelas en investeringsram år 2024 med 

plan 2025–2026 uppdelat per investeringsområde enligt av-

snitt ”Investeringar”. Styrelsen beslutar om omfördelning 

mellan projekt inom investeringsområden. 

8. Internräntan för 2024 fastställs till 2,50 procent vilket är en 

ökning jämfört med 2023 med 1,25 procent. 

9. Partistödet år 2024 utbetalas med ett grundstöd på 34 533 

kronor samt ett mandatstöd på 11 100 kronor. 
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10. Nämnderna, styrelsen och bolagen ska innan årsskiftet be-

slutat om sina respektive Strategisk och ekonomisk plan 2024. 

Denna ska innehålla nämndens/styrelsens mål, indikatorer 

med målvärden och aktiviteter (verksamhetsplan) som stödjer 

att kommunfullmäktiges övergripande mål uppnås, resurs-

fördelning på verksamhetsnivå samt fördelning av inves-

teringsram per projekt. 

11. Nämnderna, styrelsen och bolagen ska lämna förslag till 

reviderade taxor och avgifter från och med år 2024 för beslut i 

kommunfullmäktige i november 2023. 

12. Kommunstyrelsen får i uppdrag att sammanställa nämnder-

nas, styrelsens och bolagens Strategisk och ekonomisk plan till 

kommunfullmäktige i januari år 2024. 

13. Skattesatsen för år 2024 fastställs till 22,41 kronor vilket är 

oförändrad skattesats jämfört med år 2023. 

14. Strategisk och ekonomisk plan 2024–2026 i övrigt antas. 

15. Kommunstyrelsen uppdras att i samråd med kultur- och 

fritidsnämnden bereda ett beslut i kommunfullmäktige om en 

minskning av kultur- och fritidsnämnden från 11 till 7 

ledamöter från och med den 1 januari 2024.  

16. Revisionens tilläggsäskande år 2023 med 162 000 kr avslås. 

För revisionens tilläggsäskande år 2024 medges en upp-

räkning om tre procent till en total budgetram på 987 000 kr. 

Reservation 

Andreas Silversten (S), Sara Axelsson Gustafsson (S), Bo Molander (S), 

Anna-Lena Rehnman (S), Per Olov Lindqvist (S), Kerstin Rosenkvist (S), 

Berith Lång (S), Edison Henriquez (S), Peter Weiderud (S), Åsa 

Göransson (S), Kjell Persson (S), Martina Fransson (S), Manuel Huerta 

(V), Eva Aldén Luthman (V) och Carina Björndahl (MP) reserverar sig 

mot beslutet om Strategisk och ekonomisk plan 2024-2026 för Arboga 

kommun till förmån för socialdemokraternas, vänsterpartiets och 

miljöpartiets gemensamma förslag till Strategisk och ekonomisk plan 

2024-2026 för Arboga kommun. 

Martin Nyqvist (SD) reserverar sig mot beslutet om att uppdra till 

kommunstyrelsen att bereda förslag angående antalet ledamöter i 

kultur- och fritidsnämnden från och med 2024-01-01. 
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Sammanfattning 

Kommunen ska enligt kommunallagen varje år upprätta en budget 

för nästa kalenderår. I budgeten ska skattesatsen och anslagen anges 

samt hur verksamheten ska finansieras. Budgeten ska innehålla en 

plan för verksamheten under budgetåret. I planen ska det anges mål 

och riktlinjer som är av betydelse för en god ekonomisk hushållning. 

Budgeten ska också innehålla en plan för ekonomin för en period av 

tre år. Arboga kommun benämner sitt budgetdokument för 

Strategisk och ekonomisk plan (SEP). I planen redovisas Arbogas 

styrmodell innehållande värdegrund, vision, strategiska områden 

samt övergripande mål och indikatorer för kommunens verksamhet. 

I planen redovisas också kommunens befolkningsprognos, 

ekonomiska förutsättningar, finansiering, driftramar och 

investeringar.  

Nämnderna/styrelsens samt helägda bolagens och förbundens 

underlag till Strategisk och ekonomisk plan (SEP) inlämnades i år i 

slutet av april för sammanställning inför budgetdagen den 2 maj. 

Underlagen, tillsammans med senaste nulägesanalys, är grund till 

budgetberedningen som ägde rum tre dagar under maj månad. 

Underlaget är en analys som beskriver och värderar vardera verk-

samhets nuläge och framtid. Underlaget innehåller en ekonomisk 

avstämning av driften för år 2024 till 2026 med fokus på budgetår 

2024 samt även investeringsbehov de kommande fyra åren. Utifrån 

budgetdagen den 2 maj har det funnits möjligheter att föra en för-

djupad dialog med respektive nämnd/styrelse/bolag och förvalt-

ningsledning/VD vid ytterligare tillfällen under maj månad.  Syftet 

är att få en gemensam helhetsbild avseende verksamhet och ekonomi 

som ett underlag till prioritering.  

Efter avslutad budgetberedning utarbetades en gemensamt underlag 

från tjänstepersonsorganisationen till politiken. De politiska par-

tiernas förslag arbetades sedan fram för vidare beslut. Enligt kom-

munens process avseende planering och uppföljning fastställs skatte-

sats, resultatbudget, ekonomiska ramar, investeringsbudget och 

finansieringsbudget som ett första steg i kommunstyrelsen i juni och 

kommunfullmäktige i augusti. Inför kommunfullmäktiges beslut i 

november genomförs värdering av förutsättningar avseende till 
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exempel nulägesanalys, skatteprognoser och kommunalekonomisk 

utjämning vilket kan innebära revideringar av resursfördelningen.  

I bilagor redovisas tre olika politiska förslag till Strategisk och 

ekonomisk plan. I tjänsteskrivelsens förslag till beslut så utgår de 

från Fyrklöverns förslag till beslut. I bilagor redovisas även det 

gemensamma underlaget till politiken, ekonomiska sammanställ-

ningar samt kommunrevisorernas budgetäskande 2024. 

Förslaget till beslut medför inte direkta konsekvenser som rör barns 

rättigheter. Barnkonsekvensanalyser genomförs i samband med att 

nämnderna/styrelsen beslutar om sina respektive resursfördel-

ningar. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Den politiska inriktningen för planperioden med värdegrund, 

vision, strategiska områden, övergripande mål och indikatorer 

fastställs enligt avsnitten ”Styrmodell” och ”Kommunfull-

mäktiges mål”. De politiska inriktningarna ska vara styrande 

för nämndernas, styrelsens och de helägda bolagens verksam-

hetsplanering.  

2. Nämnderna och bolagen får i uppdrag att senast under 

september månad konkretisera och komplettera målens 

indikatorer med förklaringar och målvärden för innevarande 

år 2023 och för mandatperioden 2023–2026. 

3. Kommunfullmäktige fördelar 973 688 tkr i ekonomiska ramar 

till nämnderna och styrelsen enligt den fördelning som fram-

går av avsnittet ”Ekonomiska driftramar”.  

4. Kommunstyrelsen får i uppdrag att besluta om fördelning 

medel av löneöversyn, hyrespott, kapitaltjänstkostnader samt 

övriga medel som inte är fördelade.  

5. Resultatbudgeten fastställs, enligt avsnitt ”Ekonomiska drift-

ramar” med ett budgeterat överskott på 180 tkr för 2024,          

22 017 tkr för 2025 och 10 000 tkr för år 2026. 

6. Nämnderna tilldelas en total investeringsram år 2024 med 

plan 2025–2026 enligt avsnitt ”Investeringar”. Ansvarig 
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nämnd kan besluta om omfördelning mellan projekt inom 

totalramen. 

7. Kommunstyrelsen tilldelas en investeringsram år 2024 med 

plan 2025–2026 uppdelat per investeringsområde enligt av-

snitt ”Investeringar”. Styrelsen beslutar om omfördelning 

mellan projekt inom investeringsområden. 

8. Internräntan för 2024 fastställs till 2,50 procent vilket är en 

ökning jämfört med 2023 med 1,25 procent. 

9. Partistödet år 2024 utbetalas med ett grundstöd på 34 533 

kronor samt ett mandatstöd på 11 100 kronor. 

10. Nämnderna, styrelsen och bolagen ska innan årsskiftet 

beslutat om sina respektive Strategisk och ekonomisk plan 

2024. Denna ska innehålla nämndens/styrelsens mål, 

indikatorer med målvärden och aktiviteter (verksamhetsplan) 

som stödjer att kommunfullmäktiges övergripande mål 

uppnås, resursfördelning på verksamhetsnivå samt fördelning 

av investeringsram per projekt. 

11. Nämnderna, styrelsen och bolagen ska lämna förslag till 

reviderade taxor och avgifter från och med år 2024 för beslut i 

kommunfullmäktige i november 2023. 

12. Kommunstyrelsen får i uppdrag att sammanställa nämn-

dernas, styrelsens och bolagens Strategisk och ekonomisk plan 

till kommunfullmäktige i januari år 2024. 

13. Skattesatsen för år 2024 fastställs till 22,41 kronor vilket är 

oförändrad skattesats jämfört med år 2023. 

14. Strategisk och ekonomisk plan 2024–2026 i övrigt antas. 

Yrkande 

Jonna Lindman (M), Richard Fallqvist (L), Martin Nyqvist (SD) och 

Håkan Tomasson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till 

Strategisk och ekonomisk plan 2024-2026 för Arboga kommun. 

Andreas Silversten (S), Peter Weiderud (S), Sara Axelsson Gustafsson (S), 

Bo Molander (S), Eva Aldén Luthman (V) och Carina Björndahl (MP) 

yrkar bifall till socialdemokraternas, vänsterpartiets och miljöpartiets 

gemensamma förslag till Strategisk och ekonomisk plan 2024-2026 för 

Arboga kommun. 
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Andreas Silversten (S) och Sara Axelsson Gustafsson (S) yrkar avslag 

på beslutspunkterna 3, 5 och 14 i kommunstyrelsens förslag. 

Hans Ivarsson (C) yrkar bifall till centerpartiets förslag till Strategisk 

och ekonomisk plan 2024-2026 för Arboga kommun. 

Peter Weiderud (S), Sara Axelsson Gustafsson (S) och Carina Björndahl 

(MP) yrkar på tillägget: Kommunfullmäktige uppdrar till kommun-

styrelsen att i samråd med kultur- och fritidsnämnden bereda ett beslut 

i kommunfullmäktige om en minskning av kultur- och fritidsnämnden 

från 11 till 7 ledamöter från och med den 1 januari 2024. 

Mats Öhgren (M) och Håkan Tomasson (M) yrkar på tillägget: 

Revisionens tilläggsäskande år 2023 med 162 000 kr avslås. För 

revisionens tilläggsäskande år 2024 medges en uppräkning om tre 

procent till en total budgetram på 987 000 kr. 

Mötet ajourneras. 

Propositionsordning 

Vid ställd proposition på de tre olika yrkande beträffande Strategisk 

och ekonomisk plan 2024-2026 för Arboga kommun, finner ord-

föranden att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 

förslag. Votering begärs. 

Ordförande utser kommunstyrelsens förslag till huvudförslag. 

1. Vid ställd proposition på Andreas Silverstens (S), med fleras, 

yrkande mot Hans Ivarssons (C) yrkande, finner ordföranden att 

kommunfullmäktige utser socialdemokraternas, vänsterpartiets och 

miljöpartiets gemensamma förslag till Strategisk och ekonomisk plan 

2024-2026 för Arboga kommun som motförslag till kommun-

styrelsens förslag. Votering begärs och verkställs. 

2. Vid ställd proposition på Jonna Lindmans (M), med fleras, 

yrkande mot Andreas Silverstens (S), med fleras, yrkande, finner 

ordföranden att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens 

förslag till Strategisk och ekonomisk plan 2024-2026 för Arboga 

kommun. Votering begärs och verkställs. 
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Ordföranden frågar efter ledamöternas åsikt om tilläggsyrkande 

beträffande uppdrag till kommunstyrelsen att bereda förslag an-

gående antalet ledamöter i kultur- och fritidsnämnden från och med 

2024-01-01. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

tilläggsyrkandet. 

Ordföranden frågar efter ledamöternas åsikt om tilläggsyrkande 

beträffande revisonens budgetram. Ordföranden finner att kom-

munfullmäktige bifaller tilläggsyrkandet. 

Votering 

Votering 1: 

Den som bifaller Andreas Silverstens (S) yrkande röstar ja. Den som 

bifaller Hans Ivarssons (C) yrkande, röstar nej.  

Ja-röster avger: Andreas Silversten (S), Sara Axelsson Gustafsson (S), 

Bo Molander (S), Anna-Lena Rehnman (S), Per Olov Lindqvist (S), 

Kerstin Rosenkvist (S), Berith Lång (S), Edison Henriquez (S), Peter 

Weiderud (S), Åsa Göransson (S), Kjell Persson (S), Martina Fransson 

(S), Manuel Huerta (V), Eva Aldén Luthman (V) och Carina Björndahl 

(MP). 

Nej-röster avger: Hans Ivarsson (C) och Marie-Louise Söderström (C). 

Avstår från att rösta: Jonna Lindman (M), Håkan Tomasson (M), 

Christina Johansson (M), Ann-Louise Fallqvist (M), Gustav Isaksson 

(M), Martin Nyqvist (SD),  Tony Pehrsson (SD), Stefan Gunnarsson 

(SD), Lars Falck (SD), Ronald Winther (SD), Håkan Sandberg (SD), 

Richard Fallqvist (L), Rahaf Ramdo (KD) och Mats Öhgren (M). 

Utfallet är 15 ja-röster, 2 nej-röster och 14 avstår från att rösta. 

Ordföranden finner att socialdemokraternas, vänsterpartiets och 

miljöpartiets gemensamma förslag till Strategisk och ekonomisk plan 

2024-2026 för Arboga kommun ska utgöra motförslag till kommun-

styrelsens förslag. 

 

 



  
PROTOKOLL 11 (27) 
Sammanträdesdatum  

2023-08-24  

Kommunfullmäktige 
 

 

Justerare   Utdragsbestyrkande 

    

 

Votering 2: 

Den som bifaller Jonna Lindmans (M), med fleras, yrkande röstar ja. 

Den som bifaller Andreas Silverstens (S), med fleras, yrkande, röstar 

nej.  

Ja-röster avger: Jonna Lindman (M), Håkan Tomasson (M), Christina 

Johansson (M), Ann-Louise Fallqvist (M), Gustav Isaksson (M), 

Martin Nyqvist (SD),  Tony Pehrsson (SD), Stefan Gunnarsson (SD), 

Lars Falck (SD), Ronald Winther (SD), Håkan Sandberg (SD), Richard 

Fallqvist (L), Rahaf Ramdo (KD), Hans Ivarsson (C) och Marie-

Louise Söderström (C) och Mats Öhgren (M). 

Nej-röster avger: Andreas Silversten (S), Sara Axelsson Gustafsson 

(S), Bo Molander (S), Anna-Lena Rehnman (S), Per Olov Lindqvist 

(S), Kerstin Rosenkvist (S), Berith Lång (S), Edison Henriquez (S), 

Peter Weiderud (S), Åsa Göransson (S), Kjell Persson (S), Martina 

Fransson (S), Manuel Huerta (V), Eva Aldén Luthman (V) och Carina 

Björndahl (MP). 

Utfallet är 16 ja-röster och 15 nej-röster. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till 

Strategisk och ekonomisk plan 2024-2026 för Arboga kommun. 

__________ 
 
Skickas till: 
Samtliga förvaltningar och bolag 
Akten  
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§ 103 KS 57/2022-101 

Svar på motion, Borttagande av friskvårdstimme 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen avslås med hänvisning till rättviseaspekt och ur 

aspekten att kommunen ska vara en attraktiv arbetsgivare 

som ger likvärdiga rättigheter och möjligheter till personal-

förmånerna. 

Reservation 

Andreas Silversten (S), Sara Axelsson Gustafsson (S), Bo Molander (S), 

Anna-Lena Rehnman (S), Per Olov Lindqvist (S), Kerstin Rosenkvist 

(S), Berith Lång (S), Edison Henriquez (S), Peter Weiderud (S), Åsa 

Göransson (S), Kjell Persson (S), Martina Fransson (S) och Carina 

Björndahl (MP) reserverar sig mot beslutet. 

Sammanfattning 

Hösten 2021 tog kommunstyrelsen beslut om att förändra kom-

munens friskvårdserbjudande. Från 1 januari 2022 erhåller alla 

medarbetare ett friskvårdsbidrag om 2000 kr. Förändringen innebar 

att friskvårdsbidraget ökade med 500 kr samt att möjligheten att i 

stället välja en betald friskvårdstimme togs bort. 

Under 2020 tog 20% av alla medarbetare ut friskvårdsbidrag. Detta 

innebar att resterande medarbetare antingen använde friskvårds-

timme eller inte nyttjade erbjudandet alls. Hur många som använt 

friskvårdstimmen under åren som varit har inte kunnat följas då 

sådan statistik inte rapporterats in i något system och därmed inte 

kunde ta fram.  

Dock gjordes en uppskattning under året 2021 genom att cheferna 

fick rapportera hur stor andel av medarbetarna som hade valt frisk-

vårdstimme och även hur många som faktiskt kunde nyttja sin 

timme. Regelverket kring friskvårdstimmen var att medarbetare 

enbart kunde ta ut sin timme ifall verksamheten tillät och det skulle 

inte behövas sättas in vikarie om timmen skulle kunna tas ut.  

Genom uppskattning av hur friskvårdstimmen nyttjades kunde det 

konstateras att enbart enstaka medarbetare inom vård-och omsorg 
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hade valt friskvårdstimme utifrån att det är svårt att få ihop beman-

ningen ändå och verksamheterna fick säga nej till timmen och i 

stället erbjuda medarbetarna att nyttja sitt friskvårdsbidrag.  

Vidare var det ungefär hälften av medarbetarna inom skolan som 

hade valt friskvårdstimme och kunde nyttja den. Inom förskolan 

hade merparten av medarbetarna valt friskvårdstimme och i och 

med ett aktivt schemaläggningsarbete kunde medarbetare rätt ofta 

nyttja sin timme. Dock anförde verksamhetschef och rektorer för 

förskolan att medarbetare inom förskolorna behöver tiden för 

planering, uppföljning, reflektion i stället för till friskvård. Schemat 

är tight som det är och det finns fler vinster med att nyttja timmen 

för att utveckla verksamheten i stället.  

Ur en rättviseaspekt och ur aspekten att kommunen ska vara en 

attraktiv arbetsgivare som ger likvärdiga rättigheter till personal-

förmånerna så blir friskvårdstimmen inte rättvis då ungefär en 

tredjedel av kommunens medarbetare inte har möjlighet att välja 

mellan bidrag och timme. Genom förändringen att enbart erbjuda 

friskvårdsbidrag fortsätter kommunen att vara en attraktiv arbets-

givare genom att uppmuntra medarbetare till att ta eget ansvar för 

sin hälsa och förebygga framtida ohälsa.  

Lösningen för att få friska och motiverade medarbetare ligger i ett 

kontinuerligt arbete med en god arbetsmiljö, hälsosamma scheman, 

möjlighet till reflektion och återhämtning under arbetsdagen – inte 

att erbjuda en friskvårdstimme på betald arbetstid.  

Kommunens förändrade friskvårdserbjudande har funnits i drygt ett 

år och under 2022 var det ett stort antal medarbetare som nyttjade 

friskvårsersättningen vilket visar på att förändringen lett till att fler 

medarbetare väljer att använda sin friskvårdsförmån.  

Förvaltningarna har utifrån ovanstående resonemang inte förutsätt-

ningar att erbjuda medarbetare ett val mellan friskvårdstimme och 

friskvårdsbidrag. Nuvarande friskvådserbjudande bör kvarstå där 

ett friskvådsbidrag utges. 
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Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Motionen avslås med hänvisning till rättviseaspekt och ur 

aspekten att kommunen ska vara en attraktiv arbetsgivare 

som ger likvärdiga rättigheter och möjligheter till personal-

förmånerna. 

Yrkande 

Andreas Silversten (S) yrkar bifall till motionen. 

Martin Nyqvist (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag om 

avslag av motionen. 

Propositionsordning 

Vid ställd proposition på Martin Nyqvists (SD) yrkande om bifall till 

kommunstyrelsens förslag om avslag av motionen mot Andreas 

Silverstens (S) yrkande om bifall till motionen, finner ordföranden att 

kommunfullmäktige beslutar avslå motionen. 

__________ 
 
Skickas till: 
Motionären 
Akten  
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§ 104 KS 70/2023-101 

Svar på motion, Friskvårdbidrag och friskvårdsportal 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen avslås med hänvisning till att nuvarande system för 

friskvårdsbidrag, ePassi, efter utvärderingen visar att det är 

enkelt att använda, medarbetare slipper göra ett eget utlägg 

och fler nyttjar friskvårdsbidraget då användandet låg på en 

hög nivå år 2022. Vidare är fördelen att administrationen som 

cheferna tidigare hade kring friskvårdsbidraget helt har 

försvunnit. 

Reservation 

Andreas Silversten (S), Sara Axelsson Gustafsson (S), Bo Molander 

(S), Anna-Lena Rehnman (S), Per Olov Lindqvist (S), Kerstin 

Rosenkvist (S), Berith Lång (S), Edison Henriquez (S), Peter 

Weiderud (S), Åsa Göransson (S), Kjell Persson (S), Martina Fransson 

(S), Manuel Huerta (V) och Eva Aldén Luthman (V) reserverar sig 

mot beslutet. 

Sammanfattning 

Hösten 2021 tog kommunstyrelsen beslut om att förändra kom-

munens friskvårdserbjudande. Från 1 januari 2022 erhåller alla 

medarbetare ett friskvårdsbidrag om 2000 kr. Förändringen innebar 

att friskvårdsbidraget ökade med 500 kr samt att möjligheten att i 

stället välja en betald friskvårdstimme togs bort. 

För att underlätta och förenkla användandet av friskvårsbidraget 

infördes en digital hälsoportal – ePassi - där medarbetarna blir 

tilldelade sitt friskvårdsbidrag och enkelt kan söka upp friskvårds-

aktiviteter och även slippa att ligga ute med pengar för sina inköp. 

Genom hälsoportalen får även timanställda på ett enklare sätt sitt 

bidrag tilldelat utifrån hur mycket de har arbetet i kommunen. 

Genom hälsportalen gynnas våra lokala företagare som kan ansluta 

sig till tjänsten och på så sätt få fler kunder. Våra medarbetare får lätt 

kännedom om vilka hälsoaktörer som finns i området, möjlighet att 

använda friskvård i hela landet samt även köpa digitala friskvårds-
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tjänster genom ePassi. Hälsoportalen tar också bort chefers och 

administratörers arbetstid kring hantering av friskvårdsbidragen.  

Nedan redovisas i tabellform hur många medarbetare, både månads-

avlönade och timanställda, som nyttjat sitt friskvårdsbidrag under år 

2022. Vidare redovisas kostanden för året. Statistiken redovisas på 

förvaltning/bolagsnivå.  

Det finns inga jämförelsesiffror från tidigare år då friskvårdser-

bjudandet såg annorlunda ut dessförinnan. Dock vet vi att ca 20 % av 

kommunens månadsanställda tog ut friskvårdsbidraget år 2020 och 

ca 30 % av kommunens anställda hade 2020 inte möjlighet att välja 

mellan friskvårdstimme och friskvårdsbidrag då verksamheten inte 

tillät att friskvårdstimme togs ut. Under år 2022 har 75 % av de 

månadsavlönade nyttjat sitt friskvårdsbidrag.  

Förvaltning, 

Bolag 

Antal per-

soner som 

nyttjat 

bidraget 

Månads-

avlönade 

totalt 

Antal timan-

ställda som 

nyttjade 

bidraget 

Summa av netto 

(SEK) 

AKTAB 102 134 0 164 789 kr  

AVAAB 6 9 0 12 000 kr  

Barn och 

utbildnings-

förvaltning 

383 468 4 657 341 kr  

Fritids- och 

kulturförvalt-

ningen 

37 42 0 62 953 kr  

Kommun-

styrelsen 

27 38 0 53 843 kr  

Socialför-

valtning 

436 615 114 857 905 kr  

Totalsumma 991 1306 118 1 809 481 kr  
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Ett år har gått sedan förändringen och en utvärdering av kom-

munens friskvårdserbjudande kopplat till införandet av ePassi har 

genomförts, där alla samverkansgrupper och ledningsgrupper i 

Arboga kommun samt AKTABs och AVVABs ledningsgrupp och 

fackliga företrädare har fått ge sitt svar. Sammanställningen har 

genomförts på HR-enheten och har redovisats och diskuteras i 

Central samverkansgrupp.  

Sammanställning av utvärderingens två frågeställningar: 

Vilka fördelar finns med ePassi? 

• Fler medarbetare använder friskvård nu. 

• Att man testar nya friskvårdsaktiviteter/många valmöjlig-

heter och många anslutna företag.  

• Enkelt att använda. 

• Enligt statistiken har vi fått fler i ”rörelse”, vilket förmodligen 

var målsättningen, samt att vi kan ses som en attraktiv 

arbetsgivare. 

• Att man lättare vet vad som ingår som friskvårdsaktiviteter, 

tidigare fick man fråga sin chef.  

• Man får även påminnelser/ meddelanden om hur mycket 

pengar man har kvar att ta ut.  

• Vi slipper administrera friskvårdsbidraget och fundera kring 

vad som är friskvård eller ej. Fördel att inte behöva göra vär-

dering mot Skatteverket gällande om det är friskvård eller 

inte. 

• Lätt och tydligt att se saldo. 

• Smidigt och bra att man inte behöver ligga ute med pengarna. 

• Behövs ingen redovisning av kvitton. 

• Epassi kan nyttjas i hela Sverige. 

Vilka brister finns med ePassi? 

• Skiljer på urval på dator/app 

• Många har tagit ut presentkort, vilket en del gett bort i present 

eller nyttjat till icke ok aktiviteter. 

• Oklart vilka tjänster man får utnyttja ePassi till.  
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• Personal från andra kulturer upplever att många aktiviteter 

inte är möjliga på grund av religion, exempelvis massage och 

badhus. 

Begränsat utbud på grund av att det blir dyrt för den som erbjuder 

friskvård att betala en del till Epassi 

Vissa företag lägger till en extra kostnad. Så värdet blir mindre än      

2 000 kr.  

Sammanfattningsvis är resultatets tydligaste fördelar enkelheten i 

användandet, att man lätt kan se sitt saldo, ingen kvittohantering och 

att ingen behöver ligga ute med pengar. Utöver det finns en nöjdhet 

med att många företag är anslutna, att det finns olika aktiviteter och 

att tillgången gäller i hela Sverige.  

De brister som framkommer är främst att utbudet upplevs för be-

gränsat i Arboga, att en del företag inte ansluter sig på grund av 

kostnaden samt att användandet att friskvårdsbidraget begränsas till 

anslutna företag. Ett fåtal önskar kvittohantering av ej anslutna 

företag.  

Generellt framkommer samma åsikter från såväl ledningsgrupper 

som från samverkansgrupper.  

Vad gäller att några företag tar ut en högre avgift då tjänster köps via 

ePassi kommer det förmedlas vidare till ePassi som hanterar frågan 

direkt med berört företag. ePassi önskar därför få veta vilka företag 

det gäller.  

Fel summa i systemet, som oftast beror på vilande anställningar, 

hanteras direkt av HR-enheten.  

Utifrån resultatet av utvärderingen har kommundirektören beslutat 

om att kommunen ska fortsätta med hälsoportalen ePassi då för-

delarna överväger nackdelarna. Vidare finns det åtgärder som 

kommer att arbetas med när det bland annat gäller synpunkten att 

det finns ett begränsat antal aktörer anslutna i Arboga. Det kommer 

vi som arbetsgivare att arbeta för, att fler aktörer ansluter sig. 
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Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Motionen avslås med hänvisning till att nuvarande system för 

friskvårdsbidrag, ePassi, efter utvärderingen visar att det är 

enkelt att använda, medarbetare slipper göra ett eget utlägg 

och fler nyttjar friskvårdsbidraget då användandet låg på en 

hög nivå år 2022. Vidare är fördelen att administrationen som 

cheferna tidigare hade kring friskvårdsbidraget helt har 

försvunnit. 

Yrkande 

Andreas Silversten (S) yrkar bifall till motionen. 

Rahaf Ramdo (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag om 

avslag av motionen. 

Propositionsordning 

Vid ställd proposition på Rahaf Ramdos (KD) yrkande om bifall till 

kommunstyrelsens förslag om avslag av motionen mot Andreas 

Silverstens (S) yrkande om bifall till motionen, finner ordföranden att 

kommunfullmäktige beslutar avslå motionen. 

__________ 
 
Skickas till: 
Motionären 
Akten  
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§ 105 KS 230/2023-101 

Interpellation - Elevskyddsombud 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige förklarar interpellationen besvarad. 

Sammanfattning 

Hans Ivarsson (C) har i interpellation ställt följande frågor kring 

elevskyddsombud till barn- och utbildningsnämndens ordförande, 

Richard Fallqvist (L): 

- vad gör nämnden för att se till att arbetsmiljölagarna följs av skolorna? 

- finns det rutiner för elevskyddsombud och dess uppdrag? 

- hur förrättas val till elevskyddsombud? 

- hur informeras elever och personal i skolan om elevskyddsom-

budens roll och vilka de är? 

- hur genomförs utbildning av elevskyddsombuden? 

- när elevskyddsombuden har frågor eller synpunkter på arbets-

miljön, hur hanteras detta? 

Kommunfullmäktige beslutade 2023-06-01: Interpellationen får 

besvaras på kommunfullmäktiges nästkommande ordinarie 

sammanträde i augusti 2023. 

Till kommunfullmäktiges sammanträde har svar inkommit från 

barn- och utbildningsnämndens ordförande, Richard Fallqvist (L): 

Vad gör nämnden för att se till att arbetsmiljölagarna följs av skolorna? 

Nämnden får årligen en uppföljning av det systematiska arbetsmiljö-

arbetet som skett i verksamheten, den senaste redovisningen skedd i 

mars 2023 och påvisade inga större brister men föreslog ändå några 

förbättringsåtgärder. Uppföljning sker från och med i år i systemet 

Opus och har tidigare skett i systemet Stratsys. I och med att vi byte 

system så fick vi även sk pulsmätningar som delvis tangerar frågorna 

kring arbetsmiljön. 
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Finns det rutiner för elevskyddsombud och dess uppdrag? 

Ja det finns rutiner, de ser dock olika ut på de olika skolorna.  

Hur förrättas val till elevskyddsombud? 

Rektorerna har gått ut med en förfrågan till klasserna via 

mentorerna. Det är upp till eleverna att välja sina ombud. Tyvärr har 

inte alltid intresset varit stort.  

Hur informeras elever och personal i skolan om elevskyddsombudens roll 

och vilka de är? 

Rektorn informerar, det finns även en folder från arbetsmiljöverket 

som används vid utbildningen.  

Hur genomförs utbildning av elevskyddsombuden? 

Det är olika från de olika skolorna, men här finns möjlighet för mer 

samordning mellan skolorna. På Vasagymnasiet sker utbildningen 

av rektorn där man 2*1,5 timmar går igenom ovan nämnda folder.  

När elevskyddsombuden har frågor eller synpunkter på arbetsmiljön, hur 

hanteras detta? 

Elevskyddsombuden ska/får delta på ordinarie skyddsrond och kan 

enligt dagordningen där lyfta sina synpunkter för vidare åtgärd. 

Även genom Elevråden kan det komma information som tas med i 

dessa forum.  

Utifrån denna interpellation så kan man notera att det finns möjlig-

heter till bättre samordning och samarbete mellan skolorna för att få 

en mer likvärdig information och bättre delaktighet för eleverna. 

__________ 
 
Skickas till: 
Interpellanten 
Akten  
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§ 106 KS 252/2023-003 

Revidering av bolagsordning för Sturestadens 
Fastighets AB samt för de fyra dotterbolagen 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Reviderad bolagsordning för Sturestadens Fastighets AB god-

känns. 

2. Reviderad bolagsordning för Marieborgs Lagerfastigheter AB 

godkänns.  

3. Reviderad bolagsordning för Norra Skogen i Arboga Fastig-

hets AB godkänns. 

4. Reviderad bolagsordning för Seniorbostäder i Arboga AB 

godkänns. 

5. Reviderad bolagsordning för Gropgården Fastigheter i 

Arboga AB godkänns. 

Sammanfattning 

Sturestaden har reviderat bolagsordningarna för moderbolaget och 

de fyra dotterbolagen för att bolagsordningarna bättre ska har-

monisera mellan moderbolag och dotterbolagen. Inga formella 

ändringar har gjorts. 

__________ 
 
Skickas till: 
Sturestadens Fastighets AB 
Akten  
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§ 107 KS 27/2023-102 

Val av nämndemän 2024-2027 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Mats Öhgren, Tove Röhfors Grenzdorf, Kjell Wendin, Kristina 

Nilsson, Tony Pehrsson, Anna-Lena Rehnman, Annelie Green, 

Dan Avdic Karlsson och Manuel Huerta utses till nämndemän 

2024-2027. 

Sammanfattning 

Västmanlands tingsrätt meddelar att valperioden för samtliga 

nämndemän vid tingsrätten utgår vid utgången av 2023. Val av nio 

(9) nämndemän för en tid av fyra år från och med 2024 ska förrättas 

av kommunfullmäktige i Arboga.  

__________ 
 
Skickas till: 
Västmanlands Tingsrätt 
Valda nämndemän 
Akten  
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§ 108 KS 27/2023-102 

Kompletteringsval, ersättare i barn- och 
utbildningsnämnden 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Anna Ytterberg (S) utses till ny ersättare i barn- och utbild-

ningsnämnden. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige entledigade Osman Caparoglu (S) från upp-

draget som ersättare i barn- och utbildningsnämnden 2023-04-20 och 

ersättarplatsen lämnades vakant. 

__________ 
 
Skickas till: 
Vald ersättare 
Barn- och utbildningsnämnden 
Akten  
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§ 109 KS 27/2023-102 

Avsägelse, begäran om röstsammanräkning och 
kompletteringsval, ledamot i kommunfullmäktige, barn- 
och utbildningsnämnden, valnämnden samt ersättare i 
Sturestaden 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Magnus Eriksson (SD) entledigas från uppdragen som leda-

mot i kommunfullmäktige, ledamot och 1:e vice ordförande i 

barn- och utbildningsnämnden, ledamot i valnämnden samt 

ersättare i styrelsen för Sturestadens Fastighets AB med 

dotterbolag. 

2. Begäran om ny röstsammanräkning skickas till Länsstyrelsen. 

3. Ronja Lundh (SD) utses till ny 1:e vice ordförande i barn- och 

utbildningsnämnden. 

4. Tony Pehrsson (SD) utses till ny ledamot i barn- och utbild-

ningsnämnden. 

5. Valet av ny ersättare i barn- och utbildningsnämnden bord-

läggs till sammanträdet i oktober. 

6. Valet av ny ledamot i valnämnden bordläggs till samman-

trädet i oktober. 

7. Valet av ny ersättare i styrelsen för Sturestadens Fastighets AB 

med dotterbolag bordläggs till sammanträdet i oktober. 

Sammanfattning 

Magnus Eriksson (SD) har begärt entledigande från uppdragen som 

ledamot i kommunfullmäktige, ledamot och 1:e vice ordförande i 

barn- och utbildningsnämnden, ledamot i valnämnden samt 

ersättare i styrelsen för Sturestadens Fastighets AB med dotterbolag. 

__________ 
 
Skickas till: 
Entledigad ledamot/ersättare 
Länsstyrelsen 
Ny 1:e vice ordförande i barn- och utbildningsnämnden 
Ny ledamot i barn- och utbildningsnämnden 
Barn- och utbildningsnämnden 
Sturestadens Fastighets AB, Akten  
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§ 110 KS 24/2023-009 

Meddelande till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Redovisade meddelanden läggs till handlingarna. 

Sammanfattning 

 Handling Dnr  Ank.dat Rikt Avs/mott 

Rapport; Ej verkställda 

gynnande belut, period 2, 

2023, SoL-ÄO, IFO, LSS-OF. 

144/2023 2023-06-20 In Social-

nämnden 

Årsredovisning 2022, Västra 

Mälardalen i Samverkan 

248/2023 2023-06-16 In Västra 

Mälardalen i 

Samverkan 

Årsredovisningar 2022 för 

fonderna 

255/2023 2023-06-21 In Swedbank 

Stiftelsetjänster 

Delårsrapport 1 för 

Hjälpmedelscentrum 

  2023-06-19 In Region 

Västmanland 

Delårsrapport 1 för 

Patientnämnden 

  2023-06-14 In Region 

Västmanland 

__________ 
 
Skickas till: 
Socialnämnden 
Akten  
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§ 111 KS 289/2023-101 

Motion - Ta fram en Livsmedelsförsörjningsplan 

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen remitteras till kommunstyrelsen. 

Sammanfattning 

Carina Björndahl (MP) har lämnat in en motion med förslag att 

Arboga kommun tar fram en Livsmedelsförsörjningsplan, där kom-

munens verksamheter, medborgare och företag i Västra Mälardalen 

samarbetar och känner sig delaktiga i att säkra upp en god tillgång 

på mat och rent vatten. 

Motionärens förslag: 

• Att Arboga kommun får i uppdrag att ta fram en livsmedels-

försörjningsplan för Arboga kommun för att säkra en god 

tillgång på mat och rent vatten. 

• Att avsätta en del av en tjänst till att söka medfinansiering för 

att bekosta utredning och sammanställning av en livsmedels-

försörjningsplan för Arboga kommun. 

__________ 
 
Skickas till: 
Kommunstyrelsen 


